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Protokół 
z VII  zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 21 czerwca 2011r. w godz.  od 9.00 do 13.40  w 
Świetlicy GOKSiR w Liniewie 

 
 

 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Wiesław 
Szarmach stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 
15 radnych. 
 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 

Ad. 2 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych i wójta czy 
wnoszą uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 

Jerzy Bałachowski – proszę o wprowadzenie do porządku obrad uchwały intencyjnej w 
sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i 
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. 
 
Wójt – wnoszę o wprowadzenie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 
Powiatu Kościerskiego. Pomimo trudności finansowych udało się nam ustalić wspólnie 
pomoc i zniwelować  dziury na trasie Liniewo -  Sobącz. 
 
Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wprowadzeniem  proponowanego przez  
p. Jerzego Bałachowskiego Przewodniczącego Komisji Rolnej projektu uchwały w 
sprawie uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i 
wyrównania dopłat rolniczych dla Polski. 
 
Radni jednogłośnie 15  głosami przyjęli do porządku obrad proponowany przez 
Przewodniczącego Komisji Rolnej projekt uchwały. 
 
 
Przewodniczący Rady zapytał kto jest za wprowadzeniem  proponowanego przez  
Wójta projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 
Kościerskiego. 
 
Radni jednogłośnie 15  głosami przyjęli do porządku obrad proponowany przez 
Wójta projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych czy wnoszą 
jeszcze uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 
 
Nikt nie zgłosił więcej uwag do proponowanego porządku obrad. 
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Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 
następująco: 

    

Proponowany porzProponowany porzProponowany porzProponowany porządek sesji:dek sesji:dek sesji:dek sesji: 

  
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku dziennego. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i wnioski radnych. 

6. Ocena działalności placówek oświatowo-wychowawczych na terenie gminy. 

7. Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 

8. Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 

9. Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 

wykonania budżetu za 2010 rok: 

- przedstawienie materiałów przez Wójta Gminy, 

- opinia Komisji Rewizyjnej, 

- stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy, 

- odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

- dyskusja, 

- głosowanie. 

11. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego użytkowania nieruchomości 

położonych na terenie gminy Liniewo, 

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

b) wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego użytkowania nieruchomości 

położonej na terenie gminy Liniewo, 

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej na terenie gminy 

Liniewo w trybie bezprzetargowym.  

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

d) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr geodezyjnych 53, 86, 87, 120, 88, 89, 106/1, 

91, 92, 93, 95, 96, 97/2 położonych w obrębie geodezyjnym Chrztowo, w 

gminie Liniewo,  

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

e) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów położonych w części zachodniej miejscowości Garczyn w gminie 

Liniewo,  

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu 

f) zmian w budżecie gminy Liniewo, 

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu. 

12. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 

13. Wolne głosy i wnioski. 

14. Zakończenie sesji. 
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Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu. 
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu gościom. 
 
Pan Dariusz Męczykowski złożył gratulacje na ręce p. Tomasza Gierszewskiego za 
osiągnięcia podopiecznej Joanny Zabrockiej, która została mistrzynią 
województwa w pchnięciu kulą. 
 
Starosta Kościerski p. Piotr Lizakowski przedstawił plany dotyczące dróg. 
 
Wójt podziękował gościom, że zaszczycili swoją obecnością obrady sesji. Zapewnił 
także, że gmina jest otwarta na współpracę i optymistycznie nastawiona na 
przyszłość. 
 
Pan Krzysztof Michnowski zaprosił na spotkanie lobbingowe w sprawie melioracji 
do Zajazdu nad Stawem w Grabówku. 
 
Pani Katarzyna Woźniak –Plichta podziękowała wszystkim za współpracę oraz 
życzliwości. 
 
Ryszard Kruszyński – ile dzieci uczęszcza na język kaszubski w szkołach? 
 
Katarzyna Woźniak – Plichta – w szkole w Garczynie teraz uczęszcza 38 dzieci w 
przyszłym roku 43. 
 
Marek Kiedrowicz – w szkole w Głodowie na język kaszubski uczęszczają wszyscy oprócz 
2-3 uczniów. 
 
Skarbnik – w Liniewie uczęszcza 22 uczniów. 
 
Ryszard Kruszyński – taki mały odsetek uczniów na tak dużą szkołę uczęszcza na język 
kaszubski. 
 
Ad.4 
Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 
Gminy Mirosław Warczak.  
(sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 
 
Ad. 5 
Interpelacje i wnioski radnych 
 

Grzegorz Michnowski – chciałbym podziękować za remont przedszkola teraz to 
naprawdę cieszy oko, 
- kto wygrał przetarg na remont dróg i dlaczego droga koło p. Potrykusa nie jest zrobiona? 
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- proszę o wyregulowanie świateł ulicznych, bo w dalszym ciągu połowa świeci się a druga 
nie, 
- chodnik w Garczynie tak jak w Orlu kwalifikuje się do naprawy, 
- trzeba zrobić porządek z panami spod sklepu, może zaproponować właścicielom sklepów, 
aby postawili przed sklepami krzesła i parasole ogrodowe, 
- może udałoby się wysupłać nieznaczne pieniądze na remont ołtarza w Garczynie, 
- będzie remont ulicy Szkolnej w postaci nowej nawierzchni, warto byłoby przerzucić te 
pieniądze na remont ulicy Pstronga i Gruszki, nawierzchnia na ulicy Szkolnej jest już 
utwardzona. 
 
Jerzy Czapiewski – w sprawie drogi do Stefanowa byłem już dwa razy w Nadleśnictwie w 
tym raz z Wójtem i w dalszym, ciągu nie zostało zrobione. Były starania ze strony gminy, w 
postaci załatwienia koparki i tłucznia, ale nic się nie ruszyło, 
- w Dece trzeba postawić lampy, bo już w ciemnościach pojawili się złodzieje. 
 
Stanisław Burek –  na drodze z Lubieszyna do Nowej Karczmy robią się coraz większe 
dziury, p. wójt mówił, ze gdy zrobi się cieplej to ruszą prace remontowe, 
- mówiłem już o oczyszczeniu rowu w Lubieszynie i do tej pory nie został on oczyszczony, 
gdy przyjdzie nawałnica to wszystko zaleje, 
- prosiłem o kupienie siatki, która zabezpieczyłaby żeby piłka nie uciekała poza boisko, 
chłopaki grają tam, a obok rośnie zboże, 
- jest prośba o przyczepkę tłucznia na drogę od p. Fredy do P. Czodrowskiego na poprawę 
stanu drogi, 
- trzeba postawić znak STOP przy wyjeździe z drogi koło ośrodka zdrowia w Lubieszynie 
na drogę gminną. Teraz stoi tam znak USTĄP PIERWSZEŃSTWA PRZEJAZU, ale było tam 
już kilka kolizji, 
- występuje teraz plaga dzików, które wchodzą w uprawy ziemniaków, ziemniaków jest 
coraz mniej, a to co jest zostaje splądrowane przez dziki. Trzeba wystosować wniosek do 
koła łowieckiego o odstrzał, gdy składa się wniosek o odszkodowanie przyjeżdża komisja, 
która składa się z członków koła, a powinna być niezależna, 
- zasadne byłoby utwardzenie drogi do p. Pomierskiego, ponieważ jest tam duży ruch. 
 
Jerzy Bałachowski – potrzebny byłby tłuczeń na drogę do Wysina, 
- znowu zostały zlikwidowane autobusy, musimy wystosować pismo do PKS o skierowanie 
autobusu relacji Kościerzyna – Garczyn do Wysina. W Wysinie nie ma już prawie żadnego 
autobusu i ludzie chodzą pieszo, 
- trzeba wyciąć krzaki na drodze z Chróstów do Wysina. 
 
Wojciech Prądziński – dużym problemem znowu jest Barszcz Sosnowskiego, trzeba coś z 
tym zrobić, 
- chciałbym poprzeć wniosek p. Grzegorza Michnowskiego, ulica Szkolna nie wymaga 
takiego remontu jak ulica Pstronga i Gruszki. 
 
Sławomir Zabrocki – przy drodze z Szatarp do Chróstów nareszcie coś się robi. 
 
Ryszard Kruszyński – jak daleko jest komunalizacja grogi na Liniewskie Góry? 
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Marcin Łankowski – potrzebna jest poprawa pasów na skrzyżowaniu dróg powiatowej i 
wojewódzkiej w stronę Iłownicy, Liniewa i Lubieszyna oraz wykoszenie trawy w tamtym 
miejscu, 
- na chodniku na ulicy Starowiejskiej od p. Miętkiego jest chodnik ułożony w połowie z 
siwych i w połowie czerwonych  kostek, czy ta czerwona Kosta służy jako droga dla 
rowerów? Bo nie została ona oznakowana, trzeba przedłużyć ten chodnik do drogi na 
Parzoknę, aby stworzył ciąg komunikacyjny dla rowerów do jeziora, 
- popieram wniosek o przeniesienie pieniędzy z ulicy Szkolnej na ulicę Pstronga i Gruszki, 
działa tam wielu przedsiębiorców, którym ułatwiłoby to działalność, 
- jak się ma sprawa z utworzeniem młodzieżowej rady? 
- toaleta przy ulicy Dworcowej soi tak jak stała, rodziła się wprowadza do jednego z 
mieszkań, jeśli nie będzie ona remontowana to trzeba ją zburzyć, bo ona grozi zawaleniem. 
 
Tadeusz Borkowski – trzeba poprawić chodnik w Orlu, 
- wycinka krzaków na drodze z Liniewa do orla w końcu się ruszyła, 
- na drodze powiatowej  z orla do Polaszek są okropne dziury.  
 
Ad. 6 
Ocena działalności placówek oświatowo-wychowawczych na terenie gminy. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionej informacji. 
 
Ad. 7 
Ocena realizacji programu rozwoju sportu, turystyki i rekreacji w gminie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy podziękował p. Lucynie Piwowarczyk Dyrektor 
GOKSiR za szczególnie za wsparcie dla straży. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 

Ad. 8 
Ocena realizacji programu ochrony środowiska i estetyzacji w gminie. 
 

Grzegorz Michnowski – informacja o eternicie w Chrztowie jest umieszczona dwukrotnie. 
 
Krystian Breski –jest to wydruk z bazy, do której należymy, być może wkradł się tam błąd. 
 
Grzegorz Michnowski – czy były rekontrole w sprawie koszy na śmieci. 
 
Krystian Breski – po kontrolach  właściciele działek zostali zobowiązani do 
przedstawienia umowy z firmą wywożącą śmieci i umowy te napływają regularnie także 
nie było potrzeby na powtarzanie kontroli. 
 

Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 
Ad. 9 
Rozpatrzenie i zatwierdzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z 
wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 
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Pani Skarbnik wraz  z p. Wójtem  omówili sprawozdanie finansowe oraz 
sprawozdanie z wykonania budżetu. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Po zamknięciu dyskusji radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem projektu  uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego jednostki samorządu terytorialnego za 2010 rok. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

Ad. 10 
Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu 
wykonania budżetu za 2010 rok. 
 

Wójt Gminy Mirosław Warczak przedstawił materiały dotyczące wykonania 
budżetu za rok 2010.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Tadeusz Borkowski przedstawił opinię w 
sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo. 
(opinia w załączeniu do protokołu)  
Stanowiska pozostałych komisji stałych Rady Gminy 
 

Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – po wnikliwej analizie 
komisja jest za przyjęciem absolutorium dla wójta gminy Liniewo. 
 
Grzegorz Michnowski – Przewodniczący Komisji Oświaty – komisja jest za udzieleniem 
absolutorium Wójtowi. 
 
Jerzy Bałachowski – Przewodniczący Komisji Rolnej – niepokoi nas fakt dokładania do 
oświaty, każdy z członków komisji będzie głosował według swojego sumienia. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał opinię Regionalnej 
Izby Obrachunkowej udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Liniewo. 
 
Ryszard Kruszyński – trzeba wpłynąć na Dyrektora Z. O. w Liniewie, aby zmobilizował 
uczniów do uczęszczania na zajęcia z języka kaszubskiego, tak jak to jest w pozostałych  
szkołach. 
 
Jerzy Bałachowski – chcieliśmy, aby więcej języka angielskiego w szkołach, ale dzięki 
językowi kaszubskiemu   mamy dodatkowe fundusze. 
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Tadeusz Borkowski – chcielibyśmy podziękować p. Skarbnik za udostępnienie bardzo 
wyczerpujących danych potrzebnych do sporządzenia opinii w sprawie udzielenia 
absolutorium. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą jeszcze jhakieś uwagi. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za”  przyjęli absolutorium dla Wójta gminy Liniewo. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

Wójt Gminy podziękował za głosowanie, które umacnia i mobilizuje do działania 
na rzecz całej gminy. Pan Wójt złożył także podziękowania dla Pani Skarbnik za 
rozpoczęcie rekordowych dla gminy inwestycji. 
 

Ad. 11 
Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego użytkowania nieruchomości 

położonych na terenie gminy Liniewo 

 

Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 

b) wyrażenia zgody na zbycie prawa wieczystego użytkowania nieruchomości położonej 

na terenie gminy Liniewo 

 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 

 

c) wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości położonej na terenie gminy Liniewo w 

trybie bezprzetargowym 

 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanego projektu uchwały. 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 

 

d) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla działek o nr geodezyjnych 53, 86, 87, 120, 88, 89, 106/1, 91, 92, 93, 95, 96, 97/2 

położonych w obrębie geodezyjnym Chrztowo, w gminie Liniewo 

 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanego projektu uchwały. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 

e) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenów 

położonych w części zachodniej miejscowości Garczyn w gminie Liniewo 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy odczytał uwagi wniesione do miejscowego 
planu zagospodarowania: 
 
1. Uwaga wniesiona pismem z dnia 28.03.2011r. przez osobę fizyczną dotyczy braku 

możliwości zabudowania działki nr 208/5 co jest niezgodne z kierunkami 

wyznaczonymi dla miejscowości Garczyn w „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania gminy Liniewo” 

2. Uwaga wniesiona pismem z dnia 28.03.2011r. przez osobę fizyczną dotyczy 

przeoczenia faktu wydania dla działki nr 208/5 w połowie lat 90-tych pozwolenia na 

budowę budynku siedliskowego i wodociągu – ustalenia tych decyzji powinny by 

odwzorowane w zapisach planu. 

3. Uwaga wniesiona pismem z dnia 30.03.2011r. (data wpływu: 07.04.2011r.) przez 

osobę fizyczną dotyczy możliwości wykonania małego zbiornika wodnego na terenie 

działki nr ewid. 216/2 

 

Piotr Piwowarczyk – plan zagospodarowania dla części zachodniej Garczyna rodził się w 
bólach. Muzeum Archeologiczne zakazało budowy wokół grodziska. Wojewódzki 
Konserwator zabytków pozwolił, aby wykorzystać możliwość budowy. Do tego planu 
wpłynęły 3 uwagi  1) Działka nr 208/5 w większości położona jest w strefie objętej 
zakazem parcelacji i zabudowy. Południowy fragment działki nr 208/5 położony jest w 
strefie osadnictwa wczesnośredniowiecznego jednakże wschodnia granica działki 
położona jest w odległości około 198 m od drogi o nr ewid. 199 podczas gdy zabudowę 
dopuszczono jedynie w pasie szerokości maksymalnie 75m biegnącym wzdłuż drogi. 2) 
Biorąc pod uwagę uwarunkowania prawne, fakt wydania decyzji o pozwoleniu na budowę 
w połowie lat 90-tych oraz to, że działka nr ewid. 208/5 do dnia dzisiejszego nie została 
zabudowana ww. pozwolenie na budowę utraciło moc i zostało wyeliminowane z obrotu 
prawnego. 3) Zgodnie z wytycznymi archeologiczno – konserwatorskimi działka nr 216/2 
położona jest na terenie stanowiącym bezpośrednie otoczenie grodziska łącznie z osadą i 
fosą. W strefie stanowiącej bezpośrednie otoczenie grodziska łącznie z osadą i fosą 
obowiązuje zakaz parcelacji i zabudowy. W karcie terenu dla przedmiotowego obszaru  
wprowadzono również zakaz tworzenia zbiorników wodnych. Zapis ten jest 
odzwierciedleniem postanowień zawartych w protokole spotkania z przedstawicielami 
Pomorskiego Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, Muzeum Archeologicznego i  
przedstawicieli Urzędu Gminy Liniewo. 
 
Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanego projektu uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Gminy podał pod głosowanie odrzucenie wniesionych uwag. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 1. 
 
Radni 15 głosami „za” odrzucili uwagę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 2. 
 
Radni 15 głosami „za” odrzucili uwagę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
odrzuceniem uwagi nr 3. 
 
Radni 15 głosami „za” odrzucili uwagę. 
 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

f) udzielenia pomocy dla Powiatu Kościerskiego 

 

Wójt Gminy Liniewo omówił kwestię udzielenia pomocy dla Powiatu 
Kościerskiego. 
 
 Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

g) zmian w budżecie gminy Liniewo 

 

Pani skarbnik przedstawiła i omówiła proponowane zmiany do budżetu na 2011r.  
 

Benedykt Knitter – Przewodniczący Komisji Komunalnej – komisja jest za przyjęciem 
proponowanych przez p. Skarbnik zmian do budżetu. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
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Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 15 głosami „za” przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 

h) uznania rolnictwa za priorytet polskiej prezydencji w Unii Europejskiej i wyrównania 

dopłat rolniczych dla Polski 

 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 
przedstawionego projektu. 
 
Benedykt Knitter – Mam nadzieję tylko że nie będzie to zagrywka polityczna. 
 
Radni nie wnieśli więcej żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Sławomir Zabrocki odczytał uchwałę. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Wiesław Szarmach zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
 
Radni 14 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym”  przyjęli uchwałę. 
 (uchwała jako załącznik do protokołu)  
 
 

Ad.11 
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 

Wójt – transport tłucznia do Lubieszyna – mamy problemy finansowe, ale czego się nie 
robi dla radnych. Zorganizujemy 1 transport tłucznia do Lubieszyna i 1 transport na drogę 
do Milonek, 
- przeniesienie środków pieniężnych z ulicy Szkolnej na Pstronga i Gruszki – 
napisaliśmy wniosek na ten konkretny odcinek drogi, którym jest ulica Szkolna, jest to 
bezpośrednia droga dla rolników, a ulica Pstronga i Gruszki jest drogą publiczną. 
Otrzymaliśmy najwyższą   jak do tej pory kwotę na dofinansowanie takiego zadania, bo aż 
60 000zł, do tej pory najwięcej było 40 000zł i musimy jeszcze na to zadanie zebrać 
100 000zł. Mógłbym zdeklarować się w przyszłym roku na złożenie dokumentacji,  ale 
wtedy rusza kanalizacja Wysina i nie wiemy kiedy nam się budżet zapnie, 
- pasy na skrzyżowaniu drogi wojewódzkiej z powiatową – zgłosimy te interpelację do 
Zarządu Dróg Powiatowych i Zarządu Dróg Wojewódzkich, bo my sami nic nie możemy 
tam zrobić, 
- szlak rowerowy – jest to przy drodze powiatowej, wiec możemy tylko zgłosić o 
odpowiednie oznakowanie szlaku rowerowego i o przedłużenie tego chodnika, aktualnie 
percypujemy na tym odcinku drogi o remont, będzie to drobny remont nawierzchni na 
dobry początek współpracy, pomimo problemów finansowych, 
- powołanie Rady Młodzieżowej  - po wakacjach postaramy się młodzież zebrać, sam to 
zainicjuje, 
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- „barszcz Sosnowskiego” – nie jest to łatwa sprawa, ale leży to w gestii właściciela ziemi, 
na której jest ta roślina, 
- zawieszenie lampy w Dece – przychylimy się do wniosku mieszkańców, nie tylko 
zajmiemy się lampami, ale także czujnikami zmierzchu. Jesteśmy w trakcie podpisywania 
umów na dostawę i konserwacje lamp, postaramy się iluminacje kościoła w Liniewie, 
- dziury w drodze z Lubieszyna do Nowej Karczmy -  w tym czasie jak radni zgłaszali tę 
sprawę to wysłaliśmy pismo do Zarządu Dróg Powiatowych i w tym czasie otrzymaliśmy 
taką odpowiedź, 
- siatka na boisko w Lubieszynie – jak najbardziej zasadne, spotkamy się z radnym 
Burkiem i ustalimy jaka to ma być siatka i ile jej ma być. Z remontowanego boiska w 
Wysinie zostały przekazane 2 bramki, 
- postawienie znaku STOP – rozważymy zasadność tego wniosku, 
- czyszczenie rowów – jest to w pasie drogi powiatowej, więc przekażemy tę interpelację. 
 
Sekretarz -  likwidacja kursów PKS – sprawa wygląda tragicznie, PKS praktycznie 
przestało obsługiwać nasz teren, napiszemy wspólnie pismo i pojedziemy do Starogardu. 
 
Krystian Breski – przetarg na remont dróg – przetarg na remont dróg wygrał p. 
Milloch, obsługuje on nas i powiat. W większości sołtysi byli zadowoleni z jego pracy. Z 
planowanych 50 km zrobiło się 60 km. Trzeba ocenić co było zrobione na tym odcinku 
drogi, 
- regulacja czujników zmierzchu – było spotkanie z p. Komolubim i cześć świateł jest 
wyregulowana, teram czekamy na regulację reszty, 
- informacje do ZDP – przekazaliśmy wnioski od ZDP w sprawie uzupełnienia chodników, 
montażu obrzeży i wycinku krzaków, 
- naprawa zjazdu z drogi wojewódzkiej na powiatową – jest to w kompetencji  ZDW, 
wiec przekażemy tę sprawę, 
 
Piotr Piwowarczyk – dziki – przepisy regulują fakt przyznawania odszkodowań za straty 
spowodowane przez zwierzynę leśną, fakt ten trzeba zgłosić do koła łowieckiego, tam 
zbiera się komisja, która ocenia straty. Wójt nie może nic w tej sprawie, może ewentualnie 
negocjować. 
-  komunalizacja drogi Liniewo – Liniewskie Góry – już zostały wyciągnięte wyrysy z 
ksiąg wieczystych, okazało się, ze jest tam jeden właściciel z 1905r., 
- naprawa toalety na ulicy Dworcowej – my nie możemy nic zrobić tam bez zgody 
właściciela czyli PKP, najemcy mieszkań zobligowali się do naprawy tego budynku, 
- „barszcz Sosnowskiego” – w encyklopedii pod nazwą tej rośliny jest informacja, że jest 
to roślina uprawna, jeżeli likwidować ją to tylko w okresie wiosennym, gmina ie ma 
środków na likwidację tej rośliny. 
 
Krystian Breski – droga Głodowo – Milonki – były interwencje w tej sprawie z naszej i 
sołtysa strony, ale nie jesteśmy zarządcą drogi, chcieliśmy udostępnić za darmo koparkę i 
naszego człowieka do pomocy. Nas chwilę obecną lasy przygotowują pełną dokumentację 
drogi i dopiero potem będą odtwarzać. Wyraziliśmy na piśmie wolę współpracy, ale do tej 
pory nie było odpowiedzi. 
 
Wójt – niedoróbki w Garczynie – przekażemy wykonawcy, 
- zakręt w Orlu – umówimy spotkanie z firmą. 
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Skarbnik – pomoc dla kościoła – gmina pomoże pomóc przy remoncie kościoła, ale 
kościół w Garczynie już dostał pomoc. 
 
Stanisław Burek – oglądałem programy rolnicze, dzików jest teraz nadmiar i można się 
udać z wnioskiem o zmniejszenie populacji. 
 
Jerzy Bałachowski – w takiej komisji ds. szacowania szkód wyrządzonych przez zwierzęta 
leśne może wziąć udział przedstawiciel Izb Rolniczych. 
 
Grzegorz Michnowski – dziki z lasów kolo miasta miały być wywiezione do Borów 
Tucholskich, a zostały wyrzucone u nas. 
 
Wojciech Prądzinski – droga Pstronga i Gruszki jest bardziej uczęszczana w dojazdach do 
pól. 
 
Łucja Rudnicka – mamy mało pieniędzy i róbmy coś konkretnego. 
 

Ad.12 
Wolne głosy i wnioski 
 
Pani Barbara Okrój zaprosiła wszystkich w niedzielę 3 lipca na festyn 
zorganizowany, aby pomóc Wiktorowi z Starych Polaszek. 
 

Alfons Troka- chciałbym podziękować radnym za wsparcie na temat nieniesienia 
pieniędzy z ulicy Szkolnej na ulicę Pstronga i Gruszki. 
 
Brunon Kupper – podziękowania dla p. Krystiana, że wziął się za pobocza na drodze z 
Chróstów Wysińskich do Rymanowca, teraz się trzeba wziąć za popękane brzegi, 
- letnicy z domków  chcieliby kosze obok swoich zabudowań, ale przedstawiciel firmy SITA 
zażądał opłaty za kosze na cały rok i nie dziwmy się potem, że śmieci lądują w lasach, 
- zgłaszałem problem ze śmieci i nie otrzymałem odpowiedzi w tej sprawie. 
 
Józef Moritz – kiedyś grodzisko przy kościele było zabudowane, czy można teraz tam coś 
postawić? 
- czy można znaleźć przepis, aby ukarać takich ludzi, którzy maja zachwaszczone swoje 
posesje, my u siebie kosimy, gmina też, borykamy się z tym od 2 lat. 
 
Piotr Piwowarczyk – w sprawie zabudowy koło grodziska to poprzedni właściciel uzyskał 
pozwolenie na odbudowę chaty kociewskiej i z tego nie skorzystać. Po uzgodnieniu planu 
zagospodarowania nie może tam być żadnej zabudowy. Ten Pan mógł złożyć wcześniej 
wniosek w sprawie zabudowy tego terenu. 
 
Krystian Breski – śmietniki – gdy jeszcze istniała firma ABC była możliwość wykupienia 
worków do koszy i gdy taki worek był pełen był on zabierany, teraz działa SITA i musimy to 
sprawdzić, 
- psy – takie sprawy trzeba kierować bezpośrednio do nas, wtedy sprawa będzie szybko 
załatwiona, 
- chwasty – sprawę chwastów reguluje ustawa o utrzymaniu porządku, która określa 
regulację kar za nietrzymanie porządku na swojej posesji. 
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Stanisław Narloch – odszkodowania za straty spowodowane przez dziki – 
przedstawiciele Izb Rolniczych mogą uczestniczyć w komisjach ds. szacowania szkód, ale 
niestety nie chcą nas brać, ale można do nas się zgłosić. Straty w uprawach nie powodują 
tylko dziki, ale też sarny, kruki, żurawie. Będziemy się starać się interweniować. 
 
Benedykt Knitter – komisja budżetu upoważniła Wójt do prowadzenia działań w sprawie 
wykupu mieszkań przez lokatorów, 
- w sobotę 11 czerwca odbył się u nas Turniej Rycerski, dziękujemy za użyczenie kuchni do 
grochówki, odwiedziło nas mało osób, a wszystko było przygotowane. 
 
Pan Stanisław Burek podziękował za współpracę. 
 
Pan Jerzy Bałachowski zaprosił wszystkich na 3 lipca na Festyn z okazji 25 – lecia 
MDP i XV- lecia ŻDP.  
 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 13.40 

 
 
 
 
  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 
Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Wiesław Szarmach 
                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  

 

 


